
Balleskolen 

Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 19. november 2019 klokken 18.00-21.00 

 
Sted: Balleskolen, ’Pyramiden’ 
Mødeleder: Susanne Gade Clausen. Ordstyrer: Ulrik Rønne Antonsen 

Dagsordensansvarlige: Susanne Gade Clausen, Jacob Vestersager Engdal, Pia Nielsen  

Forplejning: Ulrik & Ulrik 

 

Deltagere:  

Forældrerepræsentanter: Susanne Gade Clausen, Jacob Vestersager Engdal, Ulrik 

Skousbøll Christensen, Rikke Bach Andersen, Dorte Vestergaard Christensen, Ulrik Rønne 

Antonsen, Rikke Kraskow. 

Medarbejderrepræsentanter: Stine Helleberg Therkildsen 

Elevrepræsentanter: Johanne Bennedsgaard (9.a) 

Sekretariat/skoleledelse: Pia Nielsen, Gry Sand Bøgh 

Afbud: Martin Sommer (8.y), Gunnar Friedrichsen, Marianne Eriksen 

Yderligere deltager: Gitte Møldrup Frederiksen, afdelingsleder for IFL, deltager i punkt 2. 
 

REFERAT 
 

18.00-18.05 Intro 
18.00-18.05 

Beslutning 
1. Godkendelse af dagsorden & punkter til eventuelt 
v. Susanne 

 

Angående kvalitetsrapporten: Vi har aftalt i SB sidste gang at vente med at lave SBs 

udtalelse, til vi er sikre på, at vi har alle tal inde. Det kan vi først være sikre på at have 

lige inden deadline. Vi skal derfor holde et ekstra møde om kvalitetsrapporten. 

Dagsordensudvalget foreslår tirsdag 07.01. eller onsdag 08.01. (fx 19.00-20.00) 

 

Vi beslutter: onsdag 08.01. (19.00-20.00) 

Pia sender noget ud inden jul, og det samlede ud, når alt er der.  

 
18.05-20.40 Punkter 
18.05-18.35 

Beslutning 
2. Inklusionscenter for Læsning 
v. Pia 

 

Vi har modtaget denne henvendelse fra skoleafdelingen:  

Børne- og Ungeudvalget besluttede på udvalgsmødet den 4. november, at give 

Skoleafdelingen lov til at arbejde videre med planen om organisering og placering af 

Inklusionscenter for læsning.  

Jf. §40 stk. 2, pkt. 2 i Folkeskoleloven indhenter vi hermed udtalelse fra de berørte 

skoler i denne sag.  



Skoleafdelingen sender derfor nærværende henvendelse om udtalelse til 

skolebestyrelsen. Høringsperioden er 4 uger fra d.d.  

 

Skolens samlede ledelse støtter indstillingen, og både leder og afdelingsleder 

har været inddraget i processen frem mod indstillingen. 

 

På mødet i dag: 

1. Ledelsen fremlægger historik og begrundelser. 

2. SB stiller uddybende spørgsmål og drøfter sagen.  

3. Som afslutning på punktet besluttes en udtalelse (deadline 09.12.) 

 

Udtalelse fra skolebestyrelsen på Balleskolen: 

Ud fra det, vi er oplyst om, hører vi at det bedste for børnene og de voksne der 

skal være omkring det, er at vi understøtter forslaget. Vi opfordrer til, at der er 

opmærksomhed på ressourcen og på de ansattes vilkår. Det er vigtigt at 

fastholde det gode tilbud der er nu, samtidig med at der bliver mulighed for at 

skabe yderligere viden i skolevæsenet og på de enkelte skoler.  

 

Susanne sender udtalelsen til skoleafdelingen. 

 

Bilag:  

• Henvendelse om udtalelse 

• BUU-beslutningsprotokol (side 4-6) https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-

beslutninger-2019/Boerne-og-Ungeudvalget/2019/4november830 

 
18.35-20.00 

Beslutning 

 

3. Bestyrelsens arbejde og samarbejde 
v. Susanne og Jacob 

 

Pia kommer med en proces til punktet.  

 

Vi udarbejdede et fælles notat med temaer og løsningsforslag. 

Vi besluttede, at vi vil holde et SB-seminar med dette tema. 

 

Bilag: 

• Balleskolens skolebestyrelse 2019-2022 (’den blå folder’) 

• Forretningsorden SB 2018-2022 

• Beslutninger fra SB-seminar november 2018 

 
20.00-20.10 Pause 
20.10-20.40 

Drøftelse 

 

4. Faste punkter: Budget 2020 I 
v. Pia 

 

Skolens ledelse laver budget for skolen.  

Skolebestyrelsen skal godkende budget 2020 i januar. 

 

https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2019/Boerne-og-Ungeudvalget/2019/4november830
https://silkeborg.dk/Politik/Dagsordener-og-beslutninger-2019/Boerne-og-Ungeudvalget/2019/4november830


Vi har på oktobermødet besluttet, at SB inddrages i to omgange:   

1. Et novemberpunkt med indsigt og principielle drøftelser om prioriteringer.  

Derefter arbejder skolen med at tilrettelægge budget 2020.  

2. Et januarpunkt med ledelsens fremlæggelse af budget, derefter drøftelse, 

justering og godkendelse. 

Hvis det er nødvendigt: Et februarpunkt med endelig godkendelse. 

 

På mødet i dag: 

 

Fremlæggelse (10 min) 

Skolens ledelse fremlægger de principielle prioriteringer, ledelsen forventer at 

lægge til grund for budget 2020.  

 

Drøftelse af prioriteringer i budget 2020 (15 min) 

En refleksiv proces, som fører os frem til principielle prioriteringer (v. Pia) 

 

Fra drøftelsen:  

Mere af -  

- Varme hænder (fx en huspædagog til 4. årgang, noget der hjælper 

overgangen fra indskoling til mellemtrin, huspædagog for hele 

mellemtrinnet) 

- Beløb ud til husene 

- Beløb ud til fagene  

- Udearealer (noget der kan komme mange til gode, men især 

mellemtrinnet) 

- Vikardækning  

- Klubtilbuddet  

- Inventar-opgradering* 

Mindre af –  

- Kurser til medarbejdere* 

- Inventar* 

 

Beslutning om konklusioner (5 min) 

Den samlede bestyrelse konkluderer, hvilke principielle overvejelser man 

foreslår at ledelsen indarbejder i budgettet, inden det fremlægges til 

godkendelse i januar. 

 

Varme hænder /  

ekstra fastansatte personer (især overgangen fra indskoling til mellemtrin) 

 

Bilag: 

Kort budgetbeskrivelse af Balleskolens økonomi (oplæg til mødet) 

• Budget 2020. Første del 

 

Øvrige bilag, til overblik og orientering: 



• Budgetopfølgning 31.10.19, (med detaljerede oversigter) 

• Oversigt Materialeudgifter (undervisningsdelen)  

• Oversigt Materialeudgifter fritid (SFO og Klub) 

 
20.40-21.00 Outro 

20.40-20.45 

 
6. Punkter til næste gang 
v. Susanne 

 

Vi får fælles overblik over punkter der udspringer af dagens møde, og beslutter 

sammen punkter, der skal på næste gang, ud fra årsplanen og ud fra den 

beslutning vi i dag træffer om, hvordan vi fremover arbejder i bestyrelsen. 

 

Januarmødet 

• Budget 2020 II: Godkendelse 

• Den kommunale kvalitetsrapport (til udtalelse) 

Fra årsplanen:  

• Fast tema: Elevernes trivsel og elevinddragelse. Fraværstal (elever og 

medarbejdere) 

• Motivation III 

Andre ønsker: 

• SB har fået en henvendelse fra et forældrepar som opfordrer skolebestyrelsen til at 

drøfte mobiltelefoner i indskolingen (generelt og på ture), og holdningen til 

lommepenge på ture. Vi aftaler, om vi tager dette på som punkt i januar eller 

senere, og hvordan vi vil behandle det.  

• Susanne har ønsket at fremlægge oplevelser fra landsmødet i Skole og Forældre. 

Vi aftaler, om vi tager dette på januarmødet. Vi tager det med på seminardagen. 

• Videnscenter på Balleskolen?  (Ulrik S) 

 

Vi besluttede disse punkter til januarmødet: 

• Fast tema: Elevernes trivsel og elevinddragelse. Fraværstal (elever og 

medarbejdere) (60 min) 

• Budget II: Godkendelse af budget (30 min) 

• Kommunal kvalitetsrapport (til udtalelse) (15 min) 

• Forældrehenvendelse: Mobiltelefoner i indskolingen (især på ture) 

(Susanne) (15 min) 

 

Bilag: 

Årsplan for SB 19-20 (november) 

 
20.45-20.50 

Beslutning 
7. Statuspunkter til forældreinformation på Aula 
v. Susanne 

 

- Første skridt i budget 2020 

- Udtalelse om Inklusionscenter for læsning 

 



20.50-21.00 

Orientering 
8. Eventuelt  

 

SB-seminar: Lørdag 01.02. (9.00-15.00) 

Hvis man ikke kan, giver man besked til Susanne så snart som muligt.  

Hun vurderer, om vi er nok der kan.  

 
 Næste møder 

 

Onsdag 08.01. kort møde om kvalitetsrapport (19.00-20.00) 

Mandag 20. januar  

Tirsdag 18. februar (fællesmøde med Skægkær) / vi vender tilbage til denne dato 

Onsdag 18. marts 

Onsdag 15. april 

Mandag 18. maj  

Torsdag den 18. juni 

 

 


